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Protokół nr 9/25 

z posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska  

w dniu 30 stycznia 2025 r. 

 

Posiedzenia odbyło się w Sali Sesyjnej nr 18, Starostwo Powiatowe w Wołowie 

Plac Piastowski 2 w godz. 13.00 – 13.25. 

 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji: 

 

Obecni: 

 

1. Rafał Borzyński – Przewodniczący 

2. Marek Cukrowski  

3. Janusz Dziarski 

4. Paweł Gołąb 

5. Beata Gryga 

6. Jarosław Iskra 

7. Jan Janas 

8. Agnieszka Łukaszewska 

9. Paweł Pirek 

10. Józef Szumilas 

11. Rafał Zając 

 

Nieobecni: 

 

1. Bohdan Stawiski 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:  

1. Skarbnik Powiatu Wołowskiego – Pan Konrad Buczek. 

 

(Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i 

Środowiska. Stwierdził, iż w posiedzeniu uczestniczy 11 radnych, kworum spełnione. 

Przedstawił proponowany porządek posiedzenia: 

 
Porządek posiedzenia: 

 
1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu nr 7/24 z dnia 9.12.2024 r. oraz nr 8/24 z dnia 19.12.2024 r. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu 

Wołowskiego nr VIII/59/2024 z dnia 19 grudnia 2024 r. w sprawie budżetu Powiatu 

Wołowskiego na 2025 rok. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały nr V/34/15 Rady 

Powiatu Wołowskiego w sprawie ustalenia wysokości diet dla radnych. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia 

„Rzeczpospolita Samorządna”. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia Programu ochrony 

środowiska dla powiatu wołowskiego na lata 2024 – 2027 z perspektywą do roku 2030. 

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie posiedzenia. 
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Ad 2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodniczący zwrócił się do Członków Komisji o uwagi do proponowanego porządku posiedzenia. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

P. Wicestarosta B. Gryga ze względu na chwilowy brak możliwości oddania głosu za pomocą eSesji, 

zagłosowała za przyjęciem proponowanego porządku obrad po wywołaniu przez Przewodniczącego. 

Porządek posiedzenia został przyjęty przez komisję jednogłośnie. 

Ad 3. Przyjęcie protokołu nr 7/24 z dnia 9.12.2024 r. oraz nr 8/24 z dnia 19.12.2024 r. 

Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem o uwagi do protokołu nr 7/24 oraz 8/24. Poinformował, iż 

głosowanie nad przyjęciem powyższych protokołów odbędzie się osobno. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

Komisja 9 głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i 2 głosach „wstrzymujących się” 

przyjęła protokół nr 7/24 z dnia 9.12.2024 r. 

Komisja 9 głosami „za”, przy braku głosów „przecwinych” i 2 głosach „wstrzymujących się” 

przyjęła protokół nr 8/24 z dnia 19.12.2024 r. 

Ad 4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu 

Wołowskiego nr VIII/59/2024 z dnia 19 grudnia 2024 r. w sprawie budżetu Powiatu 

Wołowskiego na 2025 rok. 

Przewodniczący zapytał czy Członkowie Komisji wnoszą uwagi do projektu uchwały. Następnie 

udzielił głosu P. Skarbnikowi. 

 

P. Skarbnik przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Uchwała wprowadza zwiększenie dochodów o kwotę 317 333,00 zł oraz wydatków o kwotę 317 

333,00 zł.  

Zaplanowane dochody zostały zwiększone o kwotę 317 333,00 zł, w tym: 

- zwiększenia dochodów z tytułu ustalenia kwot środków (limitów) Funduszu Pracy na 

dofinansowanie w 2025 roku kosztów wynagrodzeń zasadniczych oraz składek na ubezpieczenia 

społeczne od wypłaconego dofinansowania do wynagrodzeń zasadniczych pracowników Powiatowego 

Urzędu Pracy w Wołowie, 

- zwiększenia dochodów z tytułu odsetek od środków zgromadzonych na rachunkach bankowych o 

kwotę  

122 000,00 zł. 

Zaplanowane zwiększenie planu wydatków w kwocie 317 333,00 zł przeznaczono m.in.: 

- na wydatki na wynagrodzenia zasadnicze oraz składki na ubezpieczenia społeczne od wypłaconych 

wynagrodzeń zasadniczych pracowników Powiatowego Urzędu Pracy w Wołowie, 

- na wydatki na finansowanie lub dofinansowanie zadań zleconych do realizacji organizacjom 

prowadzącym działalność pożytku publicznego i stowarzyszeniom. 

Pozostałe zmiany dotyczą zmian w planach finansowych jednostek organizacyjnych. 

 

r. M. Cukrowski zwrócił uwagę na brak wyszczególnienia kwoty w uzasadnieniu dotyczącej 

zwiększenia dochodów z tytułu ustalenia kwot środków (limitów) Funduszu Pracy na dofinansowanie 

w 2025 roku kosztów wynagrodzeń zasadniczych oraz składek na ubezpieczenia społeczne od 

wypłaconego dofinansowania do wynagrodzeń zasadniczych pracowników Powiatowego Urzędu 

Pracy w Wołowie. 

 

P. Skarbnik nadmienił, iż ww. kwota wyszczególniona jest w załączniku do przedmiotowej uchwały. 
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r. M. Cukrowski odparł, iż zwrócił na to uwagę, gdyż uważa, że powinno być to uwzględnione 

również w uzasadnieniu do przedmiotowego projektu uchwały, tak jak ma to miejsce w przypadku 

pozostałych dochodów.  

 
Wobec braku głosów przystąpiono do głosowania. 

Komisja 9 głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i 2 głosach „wstrzymujących się” 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały Rady 

Powiatu Wołowskiego nr VIII/59/2024 z dnia 19 grudnia 2024 r. w sprawie budżetu Powiatu 

Wołowskiego na 2025 rok. 

Ad 5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały nr V/34/15 

Rady Powiatu Wołowskiego w sprawie ustalenia wysokości diet dla radnych. 

Przewodniczący zapytał czy Członkowie Komisji wnoszą uwagi do projektu uchwały. Następnie 

udzielił głosu Przewodniczącemu Rady R. Zającowi. 

Przewodniczący Rady R. Zając przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Nadmienił, iż 

wysokość diet dla radnych nie zmieniła się od lat 10. Uważa, iż podniesienie diet dla radnych jest 

słuszne, chociażby ze względu na fakt, iż w większości przypadków radni wykonują swoje obowiązki 

także w czasie pracy. Powoduje to utratę części wynagrodzeń. Dodał, iż ma nadzieję na ułatwienie 

funkcjonowania oraz pełnienia dodatkowych roli jako liderów społeczności. Zwrócił się do Członków 

Komisji o zadawanie pytań.  

Wobec braku głosów przystąpiono do punktu kolejnego. 

Komisja 9 głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i 2 głosach „wstrzymujących się” 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały nr V/34/15 

Rady Powiatu Wołowskiego w sprawie ustalenia wysokości diet dla radnych. 

Ad 6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie przystąpienia do 

Stowarzyszenia „Rzeczpospolita Samorządna”. 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Nadmienił o złożonym wniosku 

w sprawie do Zarządu Powiatu Wołowskiego. 

Stowarzyszenie „Rzeczpospolita Samorządna” zrzesza jednostki samorządu terytorialnego wszystkich 

szczebli. Celem stowarzyszenia jest wspieranie rozwoju społecznego, gospodarczego, kulturowego i 

turystycznego, integracja wspólnot lokalnych, promocja oraz realizacja wspólnych interesów 

jednostek samorządu terytorialnego.  

Stowarzyszenie dąży do wzmocnienia potencjału naszego regionu, dlatego członkostwo w nim jest 

korzystne z punktu widzenia interesów oraz zadań Powiatu Wołowskiego. 

Niniejsza uchwała niesie ze sobą konieczność zabezpieczenia na rok 2025 oraz na lata kolejne 

środków w budżecie Powiatu Wołowskiego w Dziale 750 rozdział 75095 na pokrycie składki 

członkowskiej, której wysokość równa jest iloczynowi liczby mieszkańców powiatu oraz stawki 69 gr. 

Wysokość składki w roku 2025 wyniesie 28.640,23 zł. 

Największym spektakularnym sukcesem ww. Stowarzyszenia jest projekt budowy przystani rzecznych 

m.in: w Ścinawie oraz Lubiążu oraz budowy ścieżek rowerowych, znajdujących się m.in.: w 

Prochowicach. Stowarzyszenie na chwilę obecna pracuję nad budową przystani rzecznej w Brzegu 

Dolnym, gdzie niebawem otrzyma pozwolenie na budowę w celu realizacji powyższego 

przedsięwzięcia.  

Uważa, iż Powiat Wołowski powinien być aktywnym członkiem Stowarzyszenia „Rzeczpospolita 

Samorządna”.  

Poinformował, iż w ostatnim czasie miała miejsce duża konferencja, organizowana przez ww. 

Stowarzyszenie, gdzie jako Wiceprzewodniczący brał udział. Podczas konferencji Wicemarszałek oraz 
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jego służby prezentowały najbliższe harmonogramy pozyskiwania środków europejskich oraz 

środków z KPO.  

 

r. M. Cukrowski w nawiązaniu do uczestnictwa w powyższym Stowarzyszeniu nadmienił, iż Powiat 

Wołowski będzie starał się pozyskać inwestycję, które pozwolą na wzbogacenie jego pozycji. Wobec 

tego zapytał o inwestycję, będące przedsięwzięciem wyłącznie powiatowym a nie gminnym oraz w 

jaki sposób Stowarzyszenie mogłoby pomóc w realizacji poszczególnych inwestycji.  

 

Przewodniczący odpowiedział, iż w chwili obecnej ww. Stowarzyszenie zamierza realizować zarówno 

duże projekty infrastrukturalne, jak i również zmienia swoje oblicze w zakresie organizowania 

różnego rodzaju paneli dyskusji konferencji w temacie zmian w prawodawstwie dotyczącym 

samorządu i wzmocnienia jego roli poprzez zmiany ustaw. Nawiązując do projektów 

infrastrukturalnych odparł, iż budowa przystani rzecznej w Lubiążu będzie zadaniem gminnym, 

natomiast w dalszym ciągu Stowarzyszanie zamierza zająć się tematem budowy i utrzymania ścieżek 

rowerowych a także ich oznakowaniem. Rola Powiatu Wołowskiego w Stowarzyszeniu ma na celu 

chociażby wzmocnienie głosu gmin, które mogą być beneficjentami wraz ze Stowarzyszeniem, bądź 

w zakresie lobbingu n/t skutecznych rozwiązań dla samorządów, które powinny pojawić się w 

Polskim prawodawstwie. Nadmienił, iż na dzień dzisiejszy liczba rzeczników samorządowców w 

procesie lobbingu jest niewielka. 

 

P. Starosta J. Janas potwierdził zasadność uczestnictwa Powiatu Wołowskiego w Stowarzyszeniu, 

chociażby ze względu na uczestnictwo osób decydujących. Nadmienił, iż Powiat Wołowski w chwili 

obecnej potrzebuje lobbingu.  

 

Wiceprzewodniczący Rady J. Iskra zapytał o powiaty, uczestniczące w Stowarzyszeniu 

„Rzeczpospolita Samorządna”.   

 

Przewodniczący odpowiedział, iż jest to Powiat Lubiński, Powiat Bolesławiecki, Powiat Lubański 

oraz Powiat Górowski. Liczba członków na chwilę obecna wynosi około 50 osób.  

 

r. P. Pirek zapytał o wysokość składki członkowskiej w ww. Stowarzyszeniu. 

 

Przewodniczący odpowiedział, iż wysokość składki członkowskiej równa jest iloczynowi liczby 

mieszkańców powiatu oraz stawki 69 gr. Wysokość składki w roku 2025 wyniesie 28.640,23 zł. 

Nadmienił, iż powyższe składki są pieniędzmi wyłącznie na cele inwestycyjne oraz na 

funkcjonowanie Stowarzyszenia „Rzeczpospolita Samorządna”, natomiast jego Zarząd działa 

nieodpłatnie.  

 
Wobec braku głosów przystąpiono do głosowania. 

Komisja 10 głosami „za’, przy braku głosów „przeciwnych” i 1 głosie „wstrzymującym się” 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie przystąpienia do 

Stowarzyszenia „Rzeczpospolita Samorządna”. 

Ad 7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia Programu ochrony 

środowiska dla powiatu wołowskiego na lata 2024 – 2027 z perspektywą do roku 2030. 

Przewodniczący zwrócił się do Członków Komisji o uwagi do projektu uchwały. Następnie udzielił 

głosu P. Staroście J. Janasowi. 

P. Starosta J. Janas przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Podstawowym celem sporządzenia i uchwalenia Programu Ochrony Środowiska jest realizacja 

polityki ochrony środowiska zbieżnej z założeniami najważniejszych dokumentów strategicznych i 

programowych. Winien on stanowić podstawę funkcjonowania systemu zarządzania środowiskiem 

spajającą wszystkie działania i dokumenty dotyczące ochrony środowiska i przyrody na szczeblu 

danej jednostki samorządu terytorialnego. 
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Projekt programu został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Województwa Dolnośląskiego 

Uchwałą nr 926/VII/24 z dnia 31.10.2024 r.  

Charakter przyjętych w programie działań, rodzaj i skala oddziaływań na środowisko oraz cechy 

obszaru objętego oddziaływaniem powodują, że realizacja zadań proponowanych w dokumencie nie 

spowoduje znacznego oddziaływania na środowisko a nawet przyczyni się do jego poprawy. Zarówno 

dolnośląski Państwowy Wojewódzki inspektor Sanitarny we Wrocławiu, jak i Regionalny Dyrektor 

Ochrony Środowiska we Wrocławiu odstąpili od wymogu przeprowadzenia strategicznej oceny 

oddziaływania na środowisko.  

Zarząd Powiatu zapewnił społeczeństwu udział w opracowaniu projektu w/w dokumentu. Informację 

o możliwości zapoznania się z projektem programu zamieszczono na stronie Biuletynu Informacji 

Publicznej Starostwa Powiatowego w Wołowie w dniu 18.12.2024 r. W wyznaczonym, 21-dniowym 

terminie, nie wpłynęły żadne uwagi i wnioski. 

 

r. J. Szumilas zwrócił uwagę na rozbieżność liczbową mieszkańców Gminy Brzeg Dolny na stronie 

40, w 9 wierszu oraz na stronie 18. Zwrócił się z prośbą o skorygowanie powyższego błędu.  

 

Przewodniczący przyjął uwagę zgłoszoną przez r. J. Szumilasa, tym samym proponując 

przegłosowanie powyższego projektu uchwały w obecnym jego kształcie, natomiast na IX Sesji Rady 

Powiatu zostanie ona przyjęta wraz ze zgłoszona autopoprawką.  

 

r. J. Szumilas zwrócił się z prośbą do P. Wicestarosty B. Grygi o rozesłanie przedmiotowego 

programu do wszystkich szkół należących do Powiatu Wołowskiego. Uważa, iż jest to zarówno 

ciekawy, jak i ważny materiał dydaktyczny dla osób zainteresowanych ochroną środowiska. 

Nadmienił, iż dostrzega dużą wartość, otrzymaną po zapoznaniu się z przedmiotowych programem, 

zawierającym zbiór ważnych informacji ogólnych dotyczących Powiatu Wołowskiego.  

 

Wobec braku głosów przystąpiono do głosowania. 

 

Komisja 11 głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i braku głosów „wstrzymujących 

się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia Programu 

ochrony środowiska dla powiatu wołowskiego na lata 2024 – 2027 z perspektywą do roku 2030. 

Ad 8. Sprawy różne. 

Przewodniczący zwrócił się do Członków Komisji o zabranie głosu w sprawach różnych.  

Wobec braku głosów przystąpiono do punktu kolejnego. 

Ad 8. Zamknięcie posiedzenia. 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, 

Infrastruktury i Środowiska zamknął posiedzenie komisji. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokolant: 

Katarzyna Makarewicz 

Przewodniczący                                               

Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury  

i Środowiska 

 

Rafał Borzyński 


